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Zápis z 25. zasedání Akademického senátu Fakulty informačních technologií konaného dne 

12. prosince 2024 od 9:15 v místnosti TH:A-1455 a prostřednictvím MS Teams 

 

Přítomní (dle prezenční listiny, bez titulů): Bařinka, Havliček (online), Kašpar, Knop, Koumar, 

Miškovský (předseda), Pechman (1. místopředseda), Suchý (2. místopředseda), Valla 

 

Omluvení (bez titulů): Kolský 

 

Hosté (dle prezenční listiny, bez titulů): Starosta (proděkan pro vědu a výzkum), Řezníček 

(tajemník AS FIT), Kleprlík (nově zvolený senátor AS FIT), Legerský (nově zvolený senátor AS FIT), 

Nováček (nově zvolený senátor AS FIT), Pešek (nově zvolený senátor AS FIT), Šoch (nově zvolený 

senátor AS FIT), Šebestová (senátorka AS ČVUT za FIT), Štorc (senátor AS ČVUT za FIT), Feik (host, 

online), Kříž (kandidát na tajemníka AS FIT, online) 

 

Návrh programu: 

 

1. Schválení programu 25. zasedání AS FIT 

2. Kontrola a schválení zápisu z 24. zasedání AS FIT 

3. Informace o dění v mailové konferenci AS FIT 

4. Schválení Podmínek pro přijetí do všech forem doktorských studijních programů FIT 

ČVUT pro akademický rok 2025/26 

5. Představení koncepce rozvoje a řešení ICT fakulty 

6. Kontrola plnění usnesení AS FIT 

7. Různé 

a. Informace o ustanovení tajemníka AS FIT 

b. Úvazkostroj (doplněno na zasedání) 

c. Zakončení funkčního období Akademického senátu FIT 

 

1. Schválení programu 25. zasedání AS FIT 

 

Š. Pechman přivítal všechny senátory, členy vedení, nově zvolené senátory a hosty 

na 25. zasedání Akademického senátu FIT. Následně představil návrh programu. 

 

J. Kašpar požádal o doplnění podbodu Úvazkostroj do Různého. Toto doplnění bylo přijato 

bez připomínek. 
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Další návrhy do programu již nebyly, proto Š. Pechman uzavřel diskuzi a požádal senátory 

o hlasování. 

 

Hlasování č. 25/1 – 9:20 

Usnesení: AS FIT schvaluje program 25. zasedání AS FIT.  

Hlasování: 8-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se)  

Usnesení bylo přijato. 

 

2. Kontrola a schválení zápisu z 24. zasedání AS FIT 

 

Š. Pechman představil tento bod a předal slovo 2. místopředsedovi senátu. O. Suchý informoval 

přítomné, že k návrhu zápisu bylo pár drobných poznámek, které byly vypořádány a přijaty ještě 

před zasedáním. 

 

Žádné další připomínky k návrhu zápisu nebyly, proto Š. Pechman uzavřel diskuzi a požádal 

senátory o hlasování. Před hlasováním přišel na zasedání senátor L. Bařinka. 

 

Hlasování č. 24/2 – 9:23 

Usnesení: AS FIT schvaluje zápis z 24. zasedání AS FIT.  

Hlasování: 9-0-0  

Usnesení bylo přijato. 

 

3. Informace o dění v mailové konferenci AS FIT 

 

Š. Pechman představil tento bod a předal slovo předsedovi senátu. V. Miškovský zmínil, že volby 

proběhly úspěšně, pogratuloval všem nově zvoleným senátorům. Následně doplnil informaci  

od předsedy AS ČVUT J. Janouška ohledně změn financování vysokých škol, díky kterým by mělo 

dojít k nárustu příspěvků a dotací pro ČVUT v roce 2025. Š. Pechman na závěr debaty doplnil,  

že ustavující zasedání Akademického senátu s novými členy proběhne ve čtvrtek 9. ledna 2025 

od 12:30 v zasedací místnosti TH:A-1435. 

 

Další náměty do diskuze již nebyly, proto Š. Pechman poděkoval za diskuzi a přešel k dalšímu 

bodu schváleného programu. 

 

4. Schválení Podmínek pro přijetí do všech forem doktorských studijních programů FIT ČVUT 

pro akademický rok 2025/26 

 

Š. Pechman představil tento bod a předal slovo předkladateli, kterým je děkan, kterého  

na zasedání zastupoval proděkan pro vědu a výzkum. Š. Starosta na úvod představení Podmínek 

zmínil změny oproti loňskému dokumentu – zaprvé úprava kapacity studentů, aby pokryla 
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veškeré požadavky na obě formy (CZ i EN) studia; zadruhé kvůli novele VŠ zákona bude fakulta 

výrazně doplácet na studenty doktorského studia, přijímací komise proto bude tvořit pořadí 

uchazečů. 

 

O. Suchý se dotázal na časový rozestup mezi přijetím studenta a zápisem do studia a také,  

zda-li je možné, aby student byl přijatý např. v letním termínu přijímacího řízení, ale nastoupil 

až po zimním semestru do studia. Š. Starosta reagoval, že Podmínky tuto cestu výslovně 

nezakazují, je však potřeba požádat o výjimku. Na dotaz ohledně termínů podání přihlášek 

a přijímací zkoušky Š. Starosta odpověděl, že je potřeba mít dostatek času na plánování 

přijímacích zkoušek a podobně. 

 

Š. Starosta se následně zastavil u tématu tvorby pořadí uchazečů – původně přijímací komise 

schvalovala doporučení k jednotlivým uchazečům ihned po zkoušce, nově bude nutné tvořit 

pořadí uchazečů po vyslechnutí všech uchazečů a následné vydání doporučení pro přijetí. 

J. Kašpar se dotázal, jestli jsou stanovena kritéria pro hodnocení přijímací komise. Š. Starosta 

zmínil, že komise nyní žádná kritéria nemá a bude nutné si je vyjasnit. Věří, že každý člen přijímací 

komise si stanoví subjektivní hodnocení, které následně utvoří pořadí jednotlivých uchazečů. 

 

Senátoři se Š. Starostou se shodli na doplnění informací pro studenty z rizikových zemí (Severní 

Korea, Írán, Ruská federace a Bělorusko), které bude konzistentní s informacemi v Podmínkách 

pro bakalářské a navazující magisterské studium. 

 

Na závěr diskuze se O. Suchý dotázal na nemožnost zápisu do studia již v červnu po přijetí. 

Š. Starosta přislíbil ověření této možnosti pro příští Podmínky. 

 

Š. Pechman se dotázal na další připomínky. Ty již nebyly, Š. Starosta poděkoval za projednání 

dokumentu a Š. Pechman následně vyzval senátory k hlasování. 

 

Hlasování č. 24/3 – 9:53 

Usnesení: AS FIT schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu do všech forem doktorských studijních 

programů FIT ČVUT pro akademický rok 2025/26 s úpravami přijatými na zasedání.  

Hlasování: 8-0-1  

Usnesení bylo přijato. 

 

5. Představení koncepce rozvoje a řešení ICT fakulty 

 

Š. Pechman představil tento bod a předal slovo předsedovi senátu. V. Miškovský na úvod zmínil 

diskuzi senátorů ohledně zvyšování nákladů pro ICT fakulty, na základě kterých Akademický 

senát požádal o dlouhodobou koncepci ICT fakulty. Děkan se v mailu omluvil a požádal 

o odložení dokončení dokumentu na pozdější dobu (původní termín byl 11. prosince 2024), 
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předsedovi senátu zaslal draft tohoto dokumentu. V. Miškovský zmínil cíl, aby noví senátoři tuto 

koncepci získali a mohli následně kontrolovat její plnění. 

 

M. Šoch se dotázal, jaký je cíl této koncepce. V. Miškovský reagoval s poznámkami, které byly 

příčinou žádosti senátu o tento dokument. T. Nováček se dotázal, zda-li se ve financích počítá 

s položkou pro Overleaf. Z diskuze vyplynulo, že by bylo vhodné tuto otázku možná zaměřit 

na globální úroveň (pro celé ČVUT). 

 

Další otázky k tomuto bodu již nebyly, proto Š. Pechman poděkoval za diskuzi a přešel k dalšímu 

bodu programu. 

 

6. Kontrola plnění usnesení AS FIT 

 

Š. Pechman představil tento bod a předal slovo předsedovi senátu. V. Miškovský představil 

dokument, kde je seznam všech usnesení, které tvořily požadavky na Akademický senát, děkana 

a vedení fakulty. Následně si všichni přítomní prošli tento dokument a zmínili stěžejní usnesení, 

na která mohou noví členové Akademického senátu ve své práci navázat. Na závěr V. Miškovský 

doporučil novým senátorům, aby si také sjednali pevné termíny pro zasedání, jelikož to umožní 

větší pohodlí při plánování zasedání. 

 

Další poznámky k dokumentu nebyly, proto Š. Pechman poděkoval za diskuzi a přešel 

k poslednímu bodu programu. 

 

7. Různé 

 

Š. Pechman otevřel bod Různé. 

 

7. a. Informace o ustanovení tajemníka AS FIT 

 

Š. Pechman zmínil informaci, že kromě současných senátorů končí mandát i dosavadnímu 

tajemníkovi AS FIT a dvěma členům předsednictva. Snahou tedy bylo najít nového tajemníka, 

aby byl snazší proces předávání agendy Akademického senátu. Následně představil kandidáta 

na tajemníka, kterým je M. Kříž, student 3. ročníku Bc. studia, který se v následujícím týdnu vrací 

ze studia v zahraničí v rámci programu Erasmus. Následně se dotázal nově zvolených senátorů, 

jestli nemají námitek, aby současní členové předsednictva ustanovili M. Kříže tajemníkem, 

aby mohlo proběhnout předání agendy. Nikdo z přítomných nových senátorů nebyl proti, proto 

předsednictvo následně podpisy stvrdilo dokument o ustanovení tajemníka AS FIT. 
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7. b. Úvazkostroj 

 

J. Kašpar představil problémy v rámci Metodického pokynu FIT ČVUT č. 32/2021 k evidenci 

pracovní zátěže akademických a jiných pedagogických pracovníků na FIT ČVUT v Praze, 

kde některé pracovní náplně, které jsou vyjmenovány v zákoně, nejsou pokryty v rámci tohoto 

Metodického pokynu a nejsou tedy za ně uvažovány hodiny v pracovní náplni. Doporučil novým 

senátorům požádat děkana o doplnění některých parametrů do tohoto pokynu. Sám jakožto 

dosluhující senátor zašle představené podněty panu děkanovi k projednání. V diskuzi bylo také 

upozorněno na nedostatečné ohodnocení funkce děkana, některých proděkanů, případně 

vedoucích kateder. Senátoři se shodli, že například funkce děkana odpovídá celému úvazku, 

nikoliv jen polovině, jak určuje Metodický pokyn. Na závěr tohoto bodu bylo zmíněno, 

že již probíhaly diskuze ohledně úprav tohoto Metodického pokynu, bohužel bez úspěchu a změn. 

 

Š. Pechman se následně před posledním podbodem programu dotázal na další otázky do bodu 

Různé. O. Suchý se dotázal na informace ohledně volitelných předmětů, diskuze na toto téma 

proběhla na minulém zasedání. O. Štorc reagoval, že dnes od 13 hodin proběhne schůzka 

proděkanů, kde tento bod otevřou. 

 

L. Bařinka otevřel téma kvality předkládaných dokumentů do Akademického senátu (jeden 

z bodů usnesení AS FIT v tomto funkčním období). Zmínil velký problém, že většinu času senát 

věnuje kontrole překlepů místo obsahové problematice dokumentů. Zmínil fungování 

Legislativní komise v rámci AS ČVUT, díky které probíhá lepší komunikace při úpravách 

dokumentu. Navrhl zamyslet se nad možností vzniku této komise i pro potřeby AS FIT. Noví 

senátoři se shodli, že ideální stav by bylo legislativní komisi nepotřebovat, nicméně prodiskutují 

možnost vzniku komise a získání osob pro práci v ní. 

 

7. c. Zakončení funkčního období Akademického senátu FIT 

 

V. Miškovský poděkoval všem končícím senátorům za práci odvedenou za poslední tři roky nejen 

přímo na zasedání, ale i mimo něj. Zmínil, že prvními kroky nového senátu bude jmenování 

nových členů Hospodářské komise AS FIT (funkční období shodné s obdobím akademických 

pracovníků AS FIT). Na dotaz ohledně kandidatury potvrdili všichni dosavadní členové komise 

kromě D. Buchtely, že by rádi pokračovali v práci v této komisi. 

 

Další informace již nebyly, proto Š. Pechman poděkoval všem přítomným za účast a ukončil 

oficiální část zasedání v 11:05. 
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Zapsal: 

Ing. Jan Řezníček 

 

Korektura: 

RNDr. Ondřej Suchý, Ph.D. 

 

 

Ing. Tomáš Nováček, 

předseda AS FIT 

 


